
Bække den 16. april 2024

Referat af generalforsamling i Hærvejs klyngen

Tirsdag D. 16-4-2024 på Bække kro. Kl 19,00.

Referent: Nicolaj Pedersen

12 personer mødt op, fra de 6 klyngebyer.

Dagsorden:

Generalforsamling i Hærvejsklyngen.

Herunder vil der blive fortalt om hærvejsklyngens aktiviteter i året der er gået.

Der skal også findes nye medlemmer til turismegruppen.

Formandsberetning ved Erik Rytoft.

Aktiviteter det forgangne år.

Mulige varmeløsninger i de forskellige byer har været undersøgt.
Gesten arbejder med et stort luft til vand projekt
Veerst har gang i noget.
Bække er gået i stå, da en undersøgelse viste at der var rigtig mange pillefyr, etableret i Bække og
der ikke var store opbakning til det.
Til gengæld har Hærvejsklyngens forarbejde med Planenergi resulteret i at flere byer i Vejen
Kommune, er i gang med forskellige varmeløsninger.

Første møde med Anne Sofie Vejen kommune omkring vanebryds projekter. Hvad kan vi personlig
selv gøre for at nedbringe vores klimaaftryk. Der er flere Klyngebyer der har budt ind på et møde
med Anne Sofie.

Turismegruppen har gang i 2 stiprojekter. Troldhede banen og 3 ruter i Stilde plantage. Heraf en
handicap rute på godt en km. Der er indvielse den 8 juni. Nærmere info følger.

Der har været 5 sognevandringer det forgange år. 2 i Bække, 1 i Veerst, Hovborg og Lindknud.
Fortsætter i 2025.

Erik og Niels Erik deltog i landdistrikts konference i Vejle. Det var en god dag.

Formandsberetning godkendt.



Regnskab gennemgået og godkendt. Resultat for året et plus på 10826,27 kr. Bankbeholdning pr
31/12-2023 20906,86 kr.

Valg af Hærvejstings medlemmer.

Formand: Erik Rytoft
Næstformand:Christian Petersen
Kasserer: Kim Svendsen
Sekretær: Søren Brandbyge

Derefter orienterede Erik om Brev fra kommunen. Marie søger lokalsamfund til en forsøgsordning
omkring samkørsel, Sydtrafik vil stille en bus til rådighed.
Erik siger ok, til at sige at Hærvejsklyngen står til rådighed.

Vedtægtsændringer:
Veerst blev tilføjet som nyt medlem.
Kontingent sættes efter behov, fremadrettet. Vi skal ikke spare op.

Hærvejsklyngen vil gerne være 100 meter mester i fondsansøgninger.

Hærvejsklyngen vil tage initiativ til at organiserer samspil i lokalrådene.

Efter generalfor samlingen fortalte Bække lokalråd om deres måde at køre lokalråd på.
Der er åben møde hver onsdag, hvor alle kan dumpe ind med ideer eller få hjælp til f.eks.
fondsøgning eller samarbejde. Der blev fortalt om styring, organisering og overblik af lokalrådet.
Kim står klar til at hjælpe. Han kan kontaktes på Baekke+hk@cerup.dk

Tak for godt møde.

mailto:Baekke+hk@cerup.dk

